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(Algemene Bijstandswet)

Nr. 13 BRIEF VAN DE STAATSSECRETARIS VAN SOCIALE ZAKEN EN
WERKGELEGENHEID

1 Ter inzage gelegd bij de afdeling Parle–
mentaire Documentatie

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

's-Gravenhage, 14september 1993

Hierbij bied ik u, mede namens minister De Vries, het eindrapport
aan van de «Onderzoeks-commissie toepassing ABW»,1 alsmede
de beide daaraan ten grondslag liggende onderzoeksrapporten
(Regioplan, Moret, Ernst & Young).'

Deze onafhankelijke onderzoekscommissie is begin dit jaar door
minister De Vries en door mijn voorganger mevrouw Ter Veld ingesteld,
met als taak de ernst en de omvang van de achterliggende oorzaken van
het onterecht gebruik van de ABW te onderzoeken en om daarbij de
wisselwerking tussen regelgeving en uitvoering te betrekken. Directe
aanleiding tot instelling van de commissie waren de ernstige signalen
over de omvang van het misbruik en oneigenlijk gebruik van de ABW.

Het commissie-rapport bevat een zeer gedegen en gedocumenteerde
analyse van de knelpunten in de regelgeving, in de gemeentelijke uitvoe–
ringspraktijk van de ABW en in het toezicht hierop. Uit het rapport blijkt
dat met name de gemeentelijke uitvoeringspraktijk en het toezicht
ernstig tekortschieten.

Minister De Vries en ik zullen de aanbevelingen van de onderzoeks–
commissie betrekken bij het recent met de VNG bereikte onderhande–
laarsakkoord over de vernieuwing van de ABW. In het akkoord is
vastgelegd dat het rijk en de VNG op grond van de resultaten van dit
onderzoek hernieuwd bestuurlijk overleg zullen voeren, op basis waarvan
de in het akkoord neergelegde afspraken kunnen worden bijgesteld. Ik
zal dan ook op korte termijn overleg met de VNG starten, over de aanbe–
velmgen van de commissie en de daaraan te verbinden consequenties.
Bij dit overleg zullen ook betrokken worden de conclusies en aanbeve–
lingen van het binnenkort uit te brengen rapport van de parlementaire
onderzoekscommissie ABW. Mijn inzet zal er daarbij op gericht zijn de
door de commissie gedane aanbevelingen om het onterecht beroep op
de ABW vergaand terug te dringen en om de uitvoering van de ABW te
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verbeteren zoveel mogelijk te integreren met de in het bijstandsakkoord
neergelegde vernieuwing van de bestuurlijke verhoudingen.

Gezien de ernst van de gesignaleerde tekortkomingen in de uitvoe–
ringspraktijk en het toezicht die door de commissie zijn gesignaleerd, ga
ik ervan uit dat de VNG en de gemeenten - evenals het kabinet - zowel
gezamenlijk als afzonderlijk hun verantwoordelijkheid zullen nemen om
de kwaliteit van de gemeentelijke uitvoeringsorganisatie en het toezicht
daarop vergaand te verbeteren. Ik zal er zorg voor dragen dat, in nauw
overleg met de VNG, noodzakelijke veranderingen kunnen worden
bewerkstelligd, teneinde de wissel op weg naar een doeltreffender
uitvoering van de ABW, definitief en op een verantwoorde wijze te
kunnen nemen.

Gezien de gebleken betekenis van dit onderzoek, acht ik het gewenst
dat uiterlijk over vijf jaar wederom een dergelijk onderzoek zal worden
verricht.

Concluderend vinden minister De Vries en ik de analyse en de aanbe–
velingen van de commissie van essentiële betekenis om op korte termijn
belangrijke impulsen te geven aan vernieuwing van de wet– en regel–
geving met betrekking tot de Algemene Bijstandswet.

De Staatssecretaris van Sociale Zaken en Werkgelegenheid,
J. Wallage
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